
Referat  fra  bestyrelsesmøde  i  grundejerforeningen  Vesterklit  den  24.7.2018.  

Dagsorden:  

1.   Opfølgning  på  generalforsamlingen.  
2.   Status  vejvedligeholdelse.  
3.   Stiernes  vedligeholdelse.  
4.   Status  på  fælles  arbejdsgrupper.  

•   Arbejdsgruppen  for  myndighedssamarbejde.  
•   Kirkestigruppen.  
•   Stigruppen.  
•   Vejvedligeholdelsesgruppen.  

5.   Økonomimodel  for:  ”Alle  skal  bidrage  til  vedligeholdelse  af  veje  og  stier).  
6.   Status  på  GDPR.  
7.   Næste  møde.  
8.   Evt.  

Deltagere:  Peter,  Tonny,  Henning,  Gert,  Niels  Chr.  og  Carsten  ikke  pkt.  1-‐5.  

Ad.  1.    

Der  er  tilfredshed  med  forløbet  af  generalforsamlingen  og  med  gæstetaler  Flemming  Hammer  og  
der  følges  op  på  de  rejste  spørgsmål/kommentarer  vedrørende  skiltning  og  sti  vedligeholdelse.    

Forslag  til  næste  års  gæstetaler  drøftes:  ”Brændeovne,  naturpleje,  lokalhistorie”.  

Ad.  2.  

Der  er  tilfredshed  med  vedligeholdelsen  af  vejene  efter  det  nye  koncept.  Der  er  et  par  
gennemkørsler  til  sand  på  Gøgevej,  som  Carsten  taler  med  Aagård  om  en  løsning  på.  Der  er  behov  
for  lidt  mere  stabilgrus  på  Uglevej.  Henning  anviser  stedet.  

Ad.  3.  

Kommunens  klipning  af  stierne  har  været  tilfredsstillende  i  år  –  efter  en  enkelt  rykker!  Der  er  
endnu  ikke  foretaget  grødeskæring  i  Flodbækkens  udmunding  og  stien  øst  for  Flodbækkens  udløb  
er  endnu  ikke  genskabt.  Gert  taler  med  Jens  Baggesen  om  dette.  Der  er  opsat  8  pæle  med  skilt:  
Badesti  ved  klitfoden  for  at  markere  opgangen  til  badestierne  gennem  terrænet  og  bl.a.  med  det  
formål  at  undgå  de  hjemmelavede  markeringer  af  drivtømmer  og  plastaffald.  Et  enkelt  skilt  er  
fjernet/stjålet.  Flere  har  udtrykt  ønske  om  at  pælene  nummereres  og  at  pælenummeret  anføres  
på  det  nye  stikort,  hvilket  der  vil  blive  arbejdet  for.  Projektet  evalueres  efter  et  år.  

  



  

Ad.  4.  

Gert  informerer  om  mødet  i  Myndighedsgruppen  og  om  hvilke  tiltag  der  sættes  i  gang.  Referat  er  
tilsendt  bestyrelsen.  En  række  generelle  og  overordnede  spørgsmål  ønskes  drøftet  på  et  møde  i  
løbet  af  efteråret  med  politikere  og  embedsmænd  fra  Hjørring  kommune.  Der  er  kontakt  til  
Tversted  Borger  og  Turistforening.  Emner  der  ønskes  drøftet  er  bl.a.:  Helhedsplan  for  Tversted  by  
og  sommerhusområder  herunder  kloakering,  affald,  gebyrpolitik,  Naturpleje  i  sommerhus-‐
områderne  for  at  bevare  deres  særpræg  herunder  planer  for  yderligere  fredning  og  etablering  af  
Nationalparker,  Forbedringer  og  forskønnelser  af  byen  og  Tannisbugtvej,  Etablering  af  cykelsti  
langs  Østervej  og  Plantørvej  (Nordsøruten),  Retablering  af  Kirkestien,  Udvikling  af  nye  tilbud  til  
naturturister,  Bedre  kommunikation  mellem  kommunen  og  grundejerforeningerne.    

Gert  informerer  om  mødet,  som  Kirkestigruppen  har  afholdt  for  lodsejere  med  grund  op  til  
Kirkestien.  Referat  fra  mødet  er  sendt  til  bestyrelsen.  En  af  lodsejerne  har  for  nylig  fået  
kommunens  tilladelse  til  at  pløje  og  inddrage  en  væsentlig  del  af  Kirkestien,  der  oprindeligt  er  
udlagt  i  4  meters  bredde,  så  det  ikke  er  muligt  at  etablere  de  to  adskilte  spor  for  gående  og  heste,  
hvilket  er  et  krav  for  gennemførelse  af  projektet.  Der  arbejdes  med  sagen.    

Gert  informerer  om  mødet  i  Stigruppen  og  om  hvilke  tiltag  der  sættes  i  gang.  Referat  fra  mødet  er  
sendt  til  bestyrelsen.  Målet  er  at  der  etableres  et  kort,  hvorpå  alle  stier  i  sommerhusområdet  med  
offentlig  adgang  vises  samtidig  med  at  alle  vejnavne  også  kan  læses.  Der  skal  også  ske  en  afklaring  
af  hvilke  stier  og  fællesarealer  kommunen  har  ansvar  for  at  vedligeholde  og  hvilke  grundejer-‐
foreninger  og  vejlaug  har.  

Henning  oplyser  at  der  findes  en  App  Naturbasen,  som  kan  være  meget  nyttig,  hvis  man  er  
nysgerrig  på,  hvad  der  er  af  fugle  og  blomster  m.m.  i  det  område,  man  bevæger  sig  i.  App’en  
DOF’sFugle  er  også  særdeles  interessant  i  denne  sammenhæng.    

Ad.  5  

Da  alle  grundejere  har  pligt  til  at  bidrage  til  vedligeholdelse  af  veje,  fællesarealer  og  stier  i  Gf.  
Vesterklit,  men  ikke  alle  gør  det  i  øjeblikket,  vil  bestyrelsen  til  næste  generalforsamling  fremlægge  
ændringer  af  vedtægterne,  der  sikrer,  at  alle  fremover  kommer  til  at  bidrage  til  vedligeholdelsen.  

Ad.  6.  

Håndtering  af  persondata  i  grundejerforeningen  Vesterklit  godkendes.  Er  lagt  på  hjemmesiden.  

Ad.  7.  

Næste  bestyrelsesmøde  afvikles,  når  der  opstår  behov  for  det.  



Ad.  8.  

På  grund  af  den  aktuelle  brandfare  har  Hjørring  kommune  sammen  med  nabokommuner  tryk  et  
større  antal  plakater,  der  gør  opmærksom  på  risikoen  for,  at  bilernes  katalysatorer  antænder  tørt  
græs  ved  uhensigtsmæssig  parkering  i  naturområderne.  Kommunen  har  bedt  grundejer-‐
foreningerne  om  hjælp  til  opsætning  af  plakaterne,  hvilket  vi  gerne  gør.  

24.7.2018/Gert  


